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Protokół Nr 4.2023 
z posiedzenia Komisji skarg, wniosków i petycji 
odbytego w dniu 13 lutego 2023 r. godz. 14.00

W posiedzeniu Komisji skarg, wniosków i petycji uczestniczyło 3 członków komisji na ogólną liczbę 
3 według załączonej listy obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Ponadto 
w posiedzeniu udział wzięły osoby zaproszone zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad.l. Otwarcie posiedzenia.

Posiedzenie otworzyła pani Alicja Frejlich Przewodnicząca komisji, która na wstępie powitała wszystkich 
członków komisji, jak również osoby zaproszone.

Poprosiła radnych o zalogowanie się do systemu.

Nastąpiło sprawdzenie obecności, poprzez zalogowanie się do systemu, gdzie udział wzięło 3 członków 
komisji na ogólną liczbę 3.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

Pani Przewodnicząca obrad poinformowała, iż protokół z poprzedniego posiedzenia został wyłożony do 
wglądu przed obradami, w związku z powyższym zapytała, czy są uwagi do jego treści.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu 
z poprzedniego posiedzenia bez odczytywania.

Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.

W głosowaniu udział wzięło 3 członków komisji na ogólną liczbę 3.

„Za" - 3 głosy (Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Wojciech Majcher), „przeciw" -0 głosów, „wstrzymało się" 
- 0 głosów.

Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia.

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad.

Pani Przewodnicząca poinformowała, iż każdy z członków komisji otrzymał proponowany porządek 
obrad oraz materiały. Następnie odczytała porządek obrad:

Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Wniosek dot. Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie:

a) zapoznanie się z treścią dokumentacji przedłożonej przez dyrektora Centrum Obsługi Placówek 
Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie,

b) zapoznanie się z treścią złożonego pisma z dnia 3 lutego 2023 r.,
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c) sformułowanie rekomendacji dla rady.
5. Sprawy organizacyjne.
6. Zamknięcie posiedzenia.

Pani Przewodnicząca zapytała członków komisji, czy ktoś zgłasza jakieś uwagi do przedstawionego 
porządku obrad.

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego Pani Przewodnicząca zapytała, kto jest za przyjęciem porządku obrad 
w zaproponowanej i odczytanej treści.

Porządek posiedzenia w głosowaniu jawnym został przyjęty.

W głosowaniu udział wzięło 3 członków komisji na ogólną liczbę 3.

„Za" - 3 głosy (Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Wojciech Majcher), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało się" - 
0 głosów.

Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia.

Ad. 4. Wniosek dot. Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie:
a) zapoznanie się z treścią dokumentacji przedłożonej przez dyrektora Centrum Obsługi Placówek 

Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie.
Pani Przewodnicząca poinformowała, iż dyrektor Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo - 
Wychowawczych w Opatowie przedłożył na piśmie odpowiedzi na zadane przez członków komisji 
pytania podczas ostatniego posiedzenia.
Przedmiotowe pismo stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Członkowie komisji na wstępie przeanalizowali dokument pod kątem wypełniania przez dyrektora 
obowiązku w zakresie realizowania art. 100 ust. 4a ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu 
rodziny i systemie pieczy zastępczej. Dokonano następujących ustaleń na podstawie przedłożonych 
zestawień z poszczególnych placówek:

- w Placówce Opiekuńczo - Wychowawczej w Nieskurzowie Nowym przebywa 14 podopiecznych i 
wobec wszystkich został spełniony ww. obowiązek ustawowy,

- w Placówce Opiekuńczo - Wychowawczej w Tarłowie przebywa 16 dzieci i również wobec 
wszystkich dopełniono ustawowego obowiązku wskazanego w art. 100 ust. 4a,

- w Placówce Opiekuńczo - Wychowawcza Nr 1 w Opatowie przebywa 14 podopiecznych, w której 
w stosunku do 12 dzieci wywiązano się z obowiązku wystąpienia do sądu, jednakże po upływie 
18 miesięcy ( 21.11.2022 oraz 25.11.2022). Natomiast w przypadku pozostałych dzieci nie 
upłynął jeszcze okres 18 miesięcy przebywania w tej placówce,

...... w Placówce Opiekuńczo - Wychowawcza w Ożarowie przebywa 16 dzieci, gdzie w stosunku do 4 
podopiecznych został dopełniony ustawowy obowiązek w terminie, w stosunku do 1 
podopiecznego po upływie ustawowego terminu (17.01.2023), natomiast pozostałe dzieci 
zostały przyjęte do placówki w 2022 r., wobec czego nie upłynęło jeszcze terminu 18 miesięcy na 
zgłoszenie do właściwego sądu,

- w Placówce Opiekuńczo - Wychowawcza typu Specjalistyczne - Terapeutycznego w Opatowie 
przebywa 12 podopiecznych. Ustawowy obowiązek wypełnienia art. 100 ust. 4a wskazano, że 
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dopełniono w stosunku do 2 dzieci. Natomiast z uwagi na absencję lidera tej placówki p.o. 
dyrektora nie mógł udokumentować wypełnienia tegoż obowiązku w stosunku do pozostałych 
dzieci. Jednakże zapewnił, że w rozmowie telefonicznej z liderem uzyskał potwierdzenie jego 
realizacji. Ponadto kierownik jednostki zwrócił się z pisemnym zapytaniem do sądu, czy 
stosowne dokumenty wpłynęły do instytucji.

O zabranie głosu poprosił pan Marek Borkowski - p. o. Dyrektora Centrum Obsługi Placówek 
Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie, który powiedział, iż dziecko może nie wyrazić zgody 
na przysposobienie.

O zabranie głosu poprosiła pani Aneta Bławat, która zapytał, co w takiej sytuacji należy zrobić.

Odpowiedzi udzielił pan Dyrektor, który poinformował, iż w takiej sytuacji placówka wskazuje 
opiekuna prawnego, najczęściej wychowawcę, a następnie sąd wyznacza zaproponowanego 
przez placówkę, bądź innego opiekuna. Pan Dyrektor wskazał, iż najlepszym rozwiązaniem jest, 
aby role tę pełnił ktoś z rodziny, jednakże nie zawsze jest to możliwe, gdyż często rodzina 
mieszka bardzo daleka, a niektóre sytuacje wymagają natychmiastowej zgody, dlatego wówczas 
wskazuje się danego wychowawcę.

Następnie członkowie komisji przystąpili do kolejnej zarzucanej kwestii tj. opieki nad dziećmi 
w porze nocnej, czyli przestrzeganie § 11 pkt 1 i 2 Rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki 
Społecznej z dnia 22 grudnia 2011 r. w sprawie instytucjonalnej pieczy zastępczej „1. W 
placówce opiekuńczo-wychowawczej, w regionalnej placówce opiekuńczo-terapeutycznej albo 
w interwencyjnym ośrodku preadopcyjnym liczbę osób pracujących z dziećmi, sprawujących 
opiekę w godzinach nocnych, ustala się na poziomie gwarantującym bezpieczeństwo każdego 
dziecka.
2. W placówce opiekuńczo - wychowawczej, w godzinach nocnych, opiekę sprawuje co najmniej 
1 osoba pracująca z dzieckiem/'.

Dyrektor w złożonej dokumentacji przedłożył grafik sprawowanej opieki przez poszczególnych 
opiekunów, czy wychowawców.

O zabranie głosu poprosiła pani Aneta Bławat, która poprosiła dyrektora, o przybliżenie 
stanowisk pełnionych przez poszczególne osoby.

Dyrektor wskazał wszystkie zajmowane stanowiska przez pracowników w poszczególnych 
placówkach.

O zabrania głosu poprosiła ponownie pani Aneta Bławat, która zapytała czy opiekun dziecięcy 
może pracować z dzieckiem. Zapytała również czy jeśli w danej placówce znajduje się więcej niż 
14 dzieci to zgodnie § 10 ust. 2 Rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 
22 grudnia 2011 r. w sprawie instytucjonalnej pieczy zastępczej nie powinna być zapewniona 
opieka przez co najmniej 2 opiekunów. Dodała, iż ww. zapisie wskazano zajęcia opiekuńcze 
i wychowawcze i ona uważa, iż w porze nocnej również wymagana jest opieka.
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Odpowiedzi udzieliła pani Anna Piątkowska - obsługa prawna starostwa, która wskazała, iż 
wychowawca czy opiekun pracujący z dzieckiem nie musi posiadać wykształcenia 
pedagogicznego. Kontynuując wskazała, iż jeśli chodzi o porę nocną, to posiada ona odrębne 
regulacje tj. § 20 ww. ustawy, który odnosił się do okresu przejściowego.

O zabranie głosu poprosił pan Dyrektor, który dodatkowo wskazał, iż w porze nocnej nie 
przeprowadza się żadnych zajęć opiekuńczo - wychowawczych. Kontynuując dyrektor 
poinformowała, co się do nich zalicza tj. m. in. zajęcia ruchowe, muzyczne czy plastyczne.

Głos ponownie zabrała radna Aneta Bławat, która zapytała, czy w przypadku dzieci 
niepełnosprawnych są jakieś dodatkowe przepisy w tym temacie.

Pan Dyrektor poinformował, iż bazują na tej samej ustawie i rozporządzeniu. Podkreślił również, 
iż jeśli chodzi o placówkę typu specjalistycznego w porze nocnej zawsze opiekę w porze nocnej 
sprawuje 2 opiekunów ze względu na fakt, iż dzieci wymagają większej uwagi i opieki.

Członkowie komisji dokładnie przenalizowali grafiki za miesiąc styczeń 2023 r. wszystkich 
placówek, na podstawie których nie stwierdzili żadnych nieprawidłowości w przedmiotowym 
zakresie.

Analizując koiejno zapisy wniosku wnoszącego członkowie komisji zapytali dyrektora czy 
w Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie była przeprowadzana 
kontrola przez Wydział Polityki Społecznej i Zdrowia Województwa Świętokrzyskiego, jeśli tak, to 
czy protokół z kontroli został zamieszczony na BIP

Dyrektor udzielił odpowiedzi, iż nie było takiej kontroli, dlatego tez nie ma protokołu.

Kontynuując, o zabranie głosu poprosiła pani Aneta Bławat, która przeszła do kwestii 
zamieszkania dyrektora w Placówce Opiekuńczo - Wychowawczej w Nieskurzowie. Poprosiła 
o pokazanie członkom komisji umowy jaką posiada z placówką.

Dyrektor poinformował, iż w przypadku mediów tj. wody i energii, to posiada odrębne liczniki, 
jedynie jeśli chodzi o ciepło, czerpane jest ono z jednego pieca na co ma podpisaną umowę, 
która określa sposób rozliczania. Dyrektor przedłożył członkom komisji do wglądu przedmiotową 
umowę.

O zabranie głosu poprosiła pani Aneta Bławat, która zapytała, czy nie jest to sprzeczne pod 
względem prawnym kiedy pan Marek Borkowski jako osoba fizyczna podpisuje taka umową 
niejako z samym sobą, bo jako pełniącym obowiązki dyrektora i czy może on mieszkać w takiej 
sytuacji w placówce.

O zabranie głosu poprosiła pani mecenas Anna Piątkowska, która poinformowała, iż dyrektor nie 
mieszka w placówce, a w części budynku Gminy Baćkowice i w umowie z gmina widnieje zapis 
mówiący o podpisaniu odrębnej umowy z palcówką w przedmiocie ogrzewania. Pani mecenas 
podkreśliła, iż nie innej technicznej możliwości rozwiązania tej sprawy, gdyż w budynku znajduje 
się tylko jeden piec.
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W związku z powyższym pani Aneta Bławat poprosiła o opinię pani mecenas na piśmie 
w temacie tej umowy, gdyż ona nie jest do tego przekonana, czy nie ma żadnych przeszkód, aby 
dyrektor mógł sam ze sobą podpisać taka umowę. Radna przytoczyła swój przykład, kiedy była 
prezesem stowarzyszenia i w chwili objęcia funkcji radnego musiała zrzez się jednego z nich.

Glos zabrała pani mecenas, która wskazała, iż w podanym przykładzie przez radną zachodziły 
przesłanki ustawowe, a tu takich nie ma. Powiedziała, iż przygotuje dla komisji taka opinię 
prawną.

b) zapoznanie się z treścią złożonego pisma z dnia 3 lutego 2023 r.
Pani Przewodnicząca odczytała treść kolejnego pisma złożonego przez mieszkańca powiatu 
opatowskiego dot. Centrum Obsługi Placówek Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie. 
Mieszkaniec ponownie wnosi o przeprowadzenie pilnej kontroli w ww. jednostce organizacyjnej 
powiatu wskazując na prawdopodobne nieprawidłowości w Centrum Obsługi Placówek 
Opiekuńczo - Wychowawczych w Opatowie.
Treść wniosku stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Pani Przewodnicząca poprosiła, o zabranie głosu przez panią mecenas Annę Piątkowską, która 
wskazała, iż w jej opinii wniosek dotyczy kwestii, które zgodnie z przyjętym planem kontroli 
Uchwałą Nr LXXIV.6.2023 Rady Powiatu w Opatowie z dnia 27 stycznia br. będzie kontrolować 
komisja rewizyjna.

Członkowie komisji zgodzili się z opinią Pani mecenas, po czym Pani Przewodnicząca przeszła do 
dalszej realizacji porządku obrad.

c) sformułowanie rekomendacji dla rady
W związku z nieuzyskaniem jednoznacznej odpowiedzi w przedmiotowej sprawie oraz 
oczekiwaniem na komplet dokumentacji, komisja skarg, wniosków i petycji nie może zająć 
konkretnego stanowiska podczas niniejszego posiedzenia, dlatego też pani Przewodnicząca zgłosiła 
wniosek formalny o wydłużenie terminu rozpatrzenia pisma o kolejny miesiąc.

Członkowie komisji zgodzili się z panią Przewodniczącą, wobec czego przeszła ona do głosowania 
nad zgłoszonym przez nią wnioskiem formalnym.

Rekomendacja komisji w formie projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia 
wniosku została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie.
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

W głosowaniu udział wzięło 3 członków komisji na ogólną liczbę 3.
„Za" - 3 głosy (Aneta Bławat, Alicja Frejlich, Wojciech Majcher), „przeciw" - 0 głosów, „wstrzymało 
się" -0 głosów.
Wynik z głosowania jawnego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

O zabranie głosu poprosiła pani Aneta Bławat, która zapytała panią czy Komisja Rewizyjna, do 
której również kierowane były wnioski powinna podjąć również jakieś stanowisko, bądź odpisać 
wnoszącemu.
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Odpowiedzi udzieliła pani mecenas Anna Piątkowska, która wskazała, iż ostateczny projekt 
uchwały, który wypracuje komisja skarg, wniosków i petycji będzie zawierał zapis o planowanej 
kontroli komisji rewizyjnej, dlatego też nie widzi potrzeby, aby komisja rewizyjna wystosowywała 
odrębne pismo.

Ad. 5. Sprawy organizacyjne.

Pani Przewodnicząca zapytała, czy ktoś ma jakieś sprawy w tym punkcie.

Wobec braku pytań i głosów pani Przewodnicząca poinformowała o przejściu do realizacji ostatniego 
punktu posiedzenia.

Ad. 6. Zamknięcie posiedzenia.

Pani Przewodnicząca podziękowała zebranym osobom za przybycie i zamknęła posiedzenie komisji.

Na tym posiedzenie zakończono (godz. 15:52).

Protokołowała:
Sylwia Zakrzewska

Kom
Przewodnicząca 
skarg, wniosków i petycji

:ja Frejlich
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